
臺大外文所博士班資格考試規定與申請方式 
PhD Qualifying Examination Regulations and Application Procedures 

 
 
本所博士班資格考試規定 PhD Qualifying Examination Regulations： 
1. 學生須考兩科資格考試：報考第一科資格考試 (修課範圍內)，須修畢本所

規定之應修 (D/M)科目與學分，並已開始修習第二外國文，由學生與授課教

師商定書單；報考第二科資格考試 (與論文主題相關)，至少需已開始修習

第二年之第二外國文，由學生與指導教授商定書單。 
2. 須於修業五年內通過資格考試，始取得「博士學位候選人」資格。 
3. 依本校「博士學位候選人資格考核實施要點」第五條規定：資格考試不及

格，經重考一次仍不及格者，應令退學。 
 
1. Two examinations are required: To register for the first qualifying examination 

(related to coursework), the student must have completed the required (D/M) 
courses and credits, and have begun second foreign language coursework. The 
student should consult the course instructor for the reading list. To register for the 
second qualifying examination (related to the dissertation), the student must have 
begun the second year of the second foreign language. The student should consult 
the dissertation supervisor(s) for the reading list. 

2. The qualifying examinations must be passed within five years of enrollment for 
the student to be considered a PhD candidate. 

3. According to the fifth article of the University Regulations on Qualifying 
Examinations for PhD Candidates, a student who fails the qualifying examination 
and fails again the second time will be not be allowed to continue in the program. 

 
博士班資格考試申請方式 Qualifying Examination Application Procedures: 
博士班資格考試每學期統一辦理兩次（期中與期末），申請方式與期限如下： 
考試時間 申請時間 
期中考週 開學第一週 
期末考週 期中考週 

 
如欲申請資格考試，請於申請時間內至系辦繳交以下資料： 
1.  資格考試審查意見表 
2.  書單 
3.  報考第二科資格考試之博士生，如尚未繳交「論文指導同意書」，需一併繳

交 
  

https://www.forex.ntu.edu.tw/%e5%8d%9a%e5%a3%ab%e7%8f%ad-%e8%a1%a8%e5%96%ae%e4%b8%8b%e8%bc%89/
https://www.forex.ntu.edu.tw/%e5%8d%9a%e5%a3%ab%e7%8f%ad-%e8%a1%a8%e5%96%ae%e4%b8%8b%e8%bc%89/


DFLL PhD Qualifying Examinations are held twice each semester. Application 
deadlines are as follows: 
Exam Time Application Time 
Mid-Term Exam Week First Week of Classes 
Final Exam Week Mid-Term Exam Week 

 
DFLL PhD students who wish to register for the qualifying written examination need 
to submit the following documents to the DFLL Office: 
1. Qualifying Examination Application Form 
2. Reading List 
3. Thesis Supervision Agreement Form (for PhD students applying for their second 
qualifying exam) 
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